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Nr. 60  BRIEF VAN DE MINISTER VAN VOLKSGEZONDHEID, WELZIJN EN 
SPORT 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 8 augustus 2012 

In maart van dit jaar zond ik u mijn standpunt over het advies van de 
Gezondheidsraad over «Q-koorts: risico van overdracht via bloed of ander 
lichaamsmateriaal».1 In dit standpunt heb ik de toezegging gedaan uw 
Kamer te informeren over de mogelijkheden tot het uitvoeren van een 
kosteneffectiviteitsanalyse naar het serologisch testen van bloeddonoren 
op Q-koorts. Bij deze analyse zou niet alleen gekeken moeten worden naar 
het serologisch testen van bloeddonoren op landelijk niveau, maar ook op 
regionaal niveau. Ook zou rekening moeten worden gehouden met het 
scenario van een uitbraak van acute Q-koorts. Met deze brief kom ik mijn 
eerdere toezegging na. 

De Gezondheidsraad gaf aan dat het waarschijnlijk niet gemakkelijk zou 
zijn een kosteneffectiviteitsanalyse uit te voeren naar het serologisch 
testen van bloeddonoren op Q-koorts. Dit komt omdat er een relatief 
beperkte hoeveelheid onderzoeksgegevens beschikbaar is. Uit overleg 
met experts is mij inderdaad gebleken dat een dergelijke kosteneffectivi-
teitsanalyse niet gemakkelijk is uit te voeren. Dit komt met name omdat 
onduidelijk is wat nu de precieze kans op overdracht van Q-koorts middels 
gedoneerd bloed is. Dit betekent niet dat het onmogelijk is een kostenef-
fectiviteitsanalyse te maken, maar dat rekening moet worden gehouden 
met verscheidene onzekere factoren. 

Sanquin heeft naar aanleiding van mijn standpunt een kosteneffectiviteit-
analyse laten uitvoeren naar het regionaal en landelijk screenen van 
bloeddonoren op chronische Q-koorts. Uit deze analyse zijn enkele 
mogelijke scenario’s voortgekomen. Om een uitspraak te kunnen doen 
over de waarschijnlijkheid van de verschillende scenario’s, is Sanquin 
gestart met een onderzoek naar de prevalentie van chronische Q-koorts bij 
bloeddonoren en naar de kans op overdracht van chronische Q-koorts 
middels gedoneerd bloed. Het onderzoek is 1 augustus 2012 gestart. De 
resultaten worden over ongeveer een jaar verwacht. 

 

1  Kamerstukken II, 2011–2012, 32 793, nr. 16. 
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Naar aanleiding van de resultaten van dit onderzoek zal een kosteneffecti-
viteitsanalyse worden opgesteld voor het serologisch testen op 
chronische Q-koorts. Ook zal op basis van deze resultaten bepaald worden 
of een kosteneffectiviteitsanalyse naar het screenen op acute Q-koorts nog 
noodzakelijk is. Overigens is het zo dat de Gezondheidsraad mij 
adviseerde – vooruitlopend op bovenstaande kosteneffectiviteitsanalyse – 
Sanquin te vragen voorbereidingen te treffen voor een eventuele nieuwe 
uitbraak van acute Q-koorts. Sanquin heeft inmiddels maatregelen 
getroffen en kan – in geval er sprake zou zijn van een uitbraak van acute 
Q-koorts – op korte termijn starten met de screening van bloeddonoren. 

Ik hoop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

De minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
E. I. Schippers
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